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PROTOKOLL KRETSMØTE NORTURA 2023 

127 Glåmdalen ( Sør- og Nord- Odal, Eidskog, Kongsvinger ) 
     128 Solør (Åsnes, Våler, Grue) 

  23.02.2023 kl. 19:00 Sted: Skaslien Gjestegiveri, 

    

Tilstede: 

Medlemmer Totalt: 33 Kvinner: 6 Menn: 27 

Tillitsvalgt: Hans Amund Braastad 

Administrasjon: Marianne Myki 

Ordstyrer: Erlend Røhnebæk/ Ole Asbjørn Jacobsen Holt 

Referent: Ole Anders Fjeldberg 

  

 Saksliste 

 

1. Godkjenning av ordstyrer, innkalling og sakliste 
2. 2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange lyspunkt  
3. Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg 
4. Åpen post – lokale saker 
5. Valg 

Sak 1 Godkjenning av ordstyrer, innkalling og saksliste 

Kommentarer 
og synspunkt: • Ordstyrer: Ole Asbjørn Jacobsen Holt og saksliste er godkjent. 

Sak 2 
2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange 
lyspunkt 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

• Hvorfor er det slik at Nortura må prognosere kostnadene for det første 
halvåret?  

• Prisøkningen I Europa er prosentvis høgere enn i Norge. 

• Det kan være tungt å være bonde når det er mye negativt, men ikke alt 
er negativt. Vi må koble på gode formidlere som kan debatere varmt om 
norsk matproduksjon på vegne av bondens selskap! 

• Forhandlet handelsavtaler med storbritania etc. har vi gitt bort egne 
produkter, hvor stor påvirkning har det her? 

• Spørsmål rundt resultatet. Tjenes det penger I konsernet? 

• Oppfordrer Nortura til å tenke nytt på slakt av Nisje. Burde settes opp 
mindre slakterier som kan jobbe med Nisjeslakting. Dette er et stort 
marked og kommer til å bli større fremover. Eventuelt samarbeide mer 
med andre slakterier.  

• Det er strategier om effektiisering og tiltak I Nortura og hvorfor driver vi 
med dette, hvis vi ikke klarer å sitte igjen med overskuddet selv? Vi 
effektiviserer hele tiden, men tjener ikke mer penger.  

• Hva skjer med de daggamle kyllingene nå som det etableres slakteri I 
Trønderlag?  

 

Til oppfølging: 

(Saker som må følges opp/ikke svart ut) (Produsentnummer) 
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Sak 3 Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

• Skal vi ha betalt rådgivning må det være for noen knallgode rådgivere 
som er proffer på egne områder.  

• Nortura som selskap øker prisene og er avhengig av hva kjedene er villig 
til å gi. Er det eneste som kan øke lønnsomheten til Nortura økt 
effektivitet? 

• Kan Nortura heller prate mer om, og snakke frem det vi er gode på?  

• Hvordan ser storfemarkedet ut fremover? Er en bekymring at 
kjøttforbruket går ned. Storfe spiser for det meste gras (70 %) og resten 
kornbasert. Det økonomisk gapet øker mellom storfe og andre dyreslag. 

• Det er spilt inn økt okonomi på grovfôrbaserte produksjoner til 
jordbruksforhandlingene. 

• Fremtiden for norsk svineproduksjon, hvordan er den? Er kanskje 
byggekostnadene som settet rammene for lønnsomheten I 
produksjonen. Det er stor iver etter å bygge slaktegrisfjøs fortsatt 

• Nortura satser på kylling i Trønderlag og skal samarbeide med et annet 
slakteri? Produksjonen er på Østlandet 

 

Til oppfølging: 

(Saker som må følges opp/ikke svart ut) (Produsentnummer) 

  

  

  

  

  

  

Sak 4 Åpen post/lokale saker 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

• Stort engasjement rundt markedsandeler og slakting av storfe 

• Også mye spørsmål rundt formidling av livdyr 

• Det er mye negative holdninger til Nortura på facebook 

• Stoppeklokke: Det er viktig med god kommunikasjon mellom sjåfør og 
gårdbruker. Både tiden til slakteriet og bonden sin tid har sine verdier. 

• Kommentarer rundt belønning for de som har tilrettelagt for effective 
forhold ved henting av dyr.  

• Diskusjon og spørsmål rundt skitne storfe og mulige årsaker til denne 
økningen.  

• Det virker som at det er lettere for kyllingprodusentene I Østfold og 
bestemme seg for å bygge ut enn produsentene i vårt området. Kan det 
være noe som har skjedd den siste tiden som er årsaken til dette? 

• Hvorfor er ikke de local transportøren invitert? Han hadde ønsket å være 
her? Disse må inviteres neste år. 

• Det er andre sjåfører som også skulle blitt invitert. Blant annet de som er 
på rugeegg.  

• Det ryktes om at det er enklere å bli kvitt kalven sin rundt Rudshøgda 
anlegget enn ellers I Innlandet?  

• Det slakteriet som er planlagt på Otta, hva er status der?  

• Hvorfor stiller ikke Nortura seg bak Tyr sitt innspill til ku med kalv på 
beiet? 
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• Lodder stemningen om å starte en time tidligere neste år? Litt seint med 
kl. 19. Forsamlingen ønsker å starte kl. 18:00 neste år. 

 
 

Til oppfølging: 

(Saker som må følges opp/ikke svart ut) (Produsentnummer) 

  

  

  

  

  

Sak 5 Valg 

Kommentarer 
og synspunkt: • Etter innstilling  

Endringer i 
forhold til 
innstilling: 

• Etter innstilling 

 
 

 Vinner av gavekort 2023 

Navn: Knut Ola Bredalen 

Produsentnummer:  

E-post: knutola1@hotmail.com 

 Vinner av gavekort 2023 

Navn: Merethe Lie 

Produsentnummer:  

E-post: johangaa@online.no 
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PROTOKOLL KRETSMØTE NORTURA 2023 
129 Sør-Østerdal ( Trysil, Åmot, Elverum ) 

Dato/klokkeslett: 22.02.2023 på 18:00 Sted: Nortura Elverum 

    

Til stede: 

Medlemmer Helt: 9 Kvinner: 3 Menn: 6 

Tillitsvalgt: Bjørn Magnus Tordhol 

Administrasjon: Anne Marit Panengstuen 

Ordstyrer: Tone Marie Økseter 

Høyttaler: Ola-Bjørn Haugbråten 

  

 Saksliste 

 

6. Godkjenning av ordstyrer, innkalling og sakliste 

7. 2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange lyspunkt  
8. Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg 

9. Åpen post – lokale saker 
10. Valg 

Sak 1 Godkjenning av ordstyrer, innkalling og saksliste 

Kommentarer og 
synspunkt: 

Kommentar fra referent: Dette kan oppsummeres som et noe annerledes kretsmøte, men et kretsmøte som 
ble opplevd å være godt av de få fremmøte. Annerledes gjennom at sakslisten ikke fulgt slavisk, punkt 1 i 
sakliste ble utelatt og møte gikk rett på punkt 2 med orientering fra Bjørn Magnus Tordhol, med innspill, svar 
og kommentarer fra Iver Isum, nestleder i AU Innl og konsernsjef samt øvrige adm ansatte, og under dette og 
etter valg var et møte mer inneholdende «åpne poster» 

Sak 2 2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange lyspunkt 

Kommentarer og 
synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i møtet) 

• Hvem andre bedrifter kan sende regninga for økte kostnader tilbake til produsent? 
Produsenten som stiller spørsmålet er tydelig på at han ikke leverer til Nortura, 
men til Fatland.  

• Hvorfor selger vi EMV framfor egne merkevarer? (Varer prises strategisk, 
reduserer markedsinntektene til bonden og marginen til Nortura) 

• Hvordan måler dere forbrukernes valg og preferanse når de handler? 

• Ville utfordringen vært den samme med EMV i en situasjon med markedsbalanse? 

• Hvorfor vil ikke flere produksjoner gå over til kontraktproduksjoner? 

• Hva ble resultatet etter bondeaksjon, hvor flere meldte at de ville avvikle? 

• Det ble i 2022 importert mye storfe, nesten det dobbelte av importkvote. Mye av 
dette ligger vel nå på reguleringslager. 

• Nortura har et selskap som driver med import, Noridane. Dette klinger ikke bra i et 
Samvirkeselskap som Nortura.  

• Blir ikke importkvoter solgt på auksjon? 

• Telledato vil i dagens form sannsynlig bli borte, vil dette være positivt? 

• Er det samme krav til importert vare som det vi produserer selv? 

 

Til oppfølging: 

(Saker som må følges opp/ikke svart ut) (Produsentnummer) 

  

  

  

  

  

Ting 3 Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg 
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Kommentarer og 
synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i møtet) 
Dette under bolken “Styret har startet organisasjonsprosess” 

• Viktig at Nortura har større synlighet på bygda, med rådgiver/kontakt med slakteri 

• Forholdsvis nyoppstartet produsent gir ros til Nortura, for oppfølging og hjelp 

• Flere sammenkomster med både faglig og sosialt innhold, se andres produksjoner 

• Ønskelig med mer kontakt mellom produsent og Nortura = Økt markedsandel 

 

Til oppfølging: 

(Saker som må følges opp/ikke svart ut) (Produsentnummer) 

  

  

Sak 4 Åpen post/lokale saker 

Kommentarer og 
synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i møtet) 

• Hvordan praktiserer interesselista på fjørfekjøtt? 

• Hva har skjedd mer markedsandeler etter nedleggelse av Otta? 

• Hva skyldes i hovedsak nedgangen i markedsandeler, går produsenter over til 
andre eller er det skyldt avviklinger av produksjoner? 

• Er det en tanke i Nortura at hvert dyreslag skal ha sitt eget slakteri? 

• Ikke igjen mye sau i denne kretsen og vi er i ulvesona, samtidig står det i 
stortingsmeldinga at vi skal ha et liv som tidligere. Det har vi ikke – hva gjør vi? 

 

Til oppfølging: 

(Saker som må følges opp/ikke svart ut) (Produsentnummer) 

Hvorfor er ikke kyllinginnsettene dimensjonert etter fulle 
vogntog til slakting, så ikke det er behov for å sende ut en 
ekstra bil for å hente «slumpen»? 

3420016325 

Hvorfor er ikke vedtaket som Kontrollkomiteen gjorde fulgt 
opp, dette om skjevfordeling og ikke å følge likebehandling 
av rugeeggsprodusenter og denne produksjonen i 
tidsrommet 2016-2019. Saldomodellen er etablert, men 
fanger ikke opp perioden for tidligere tid 

3420040838 

  

  

Ting 5 Valg 

Kommentarer og 
synspunkt: Etter innstilling  

Endringer i forhold til 
innstilling: •  

 
 

 Vinner av gavekort 2023 

Navn: Gry H. Eggen (samboende eller ektefelle med Kjell Morten Eggen) 

Produsentnummer: Kjell Morten Eggen med prod.nummer 3420005690 

E-post: kjell.morten.eggen@gmail.com 
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PROTOKOLL KRETSMØTE NORTURA 2023 

130 Østerdalen( Rendal, Stor- Elvdal, Engerdal) 
Dato/tid: 21.02.2023 kl. 12:00 Sted: Øiseth Hotell i Rendalen 

    

Til stede: 

Medlemmer Totalt: 10 Kvinner: 1 Menn: 9 

Tillitsvalgt: Iver Isum 

Administrasjon: Eli Berven 

Ordstyrer: Hågen Bentzen 

Referent: Eli Berven 

  

 Saksliste 

 

1. Godkjenning av ordstyrer, innkalling og sakliste 
2. 2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange lyspunkt  
3. Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg 
4. Åpen post – lokale saker 
5. Valg 

Sak 1 Godkjenning av ordstyrer, innkalling og saksliste 

Kommentarer 
og synspunkt: • Hadde årsmelding og regnskap vært klar, ville flere ha vært tilstede. 

Sak 2 
2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange 
lyspunkt 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

• Vi kan jo vudere å bruke kr på fortjenesten til kjedene. (Bruke kr 
isteden for prosent ) 

• Det er vel en kostnad med å være marekdsregulator  

• Må kommuniserer hvorfor Nortura kjøper opp importkvoter  

• Inntransport – bør se på mer samkjøring fra området. Virker ikke 
slik at de ser helheten. 

• Viktig at utstyret er riktig til Norske forhold på dyreskapene – kjøp 
norske skap til dyrebilene. 

 

Til oppfølging: 

(Saker som må følges opp/ikke svart ut) (Produsentnummer) 

Sende papir versjon av årsmleidng til Knut Kristiansen  02198 

  

  

  

  

Sak 3 Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

• Hva mener vi egnetlig med bærkraft ? hvis vi sammenligning med 
havbruksnæringa – svart ut 

• Viktig at vi er bærekraftig I forhold til forbrukerne . 

• Vi har bra merkevarer,men vi burde å greie å selge mer. 

• Er det noe ide at vi har vårt eget billigmerke 
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• Bra med butikken på Tynset. Åpen flere slike butikker så forbrukerne. 

• Hvis vi er medeiere i andre selskaper så følgener vi med i andre 
markedet, bedere å invistere I andre selskaper enn å produsenere det 
selv 

Organisasjonsprosess  

• Synes det er trivlig å møtes – synes det lite aktivitet fra eierene her I 
området  

• Mer samkjøring med Tine og FK  på aktiviteter.  

• Hvis vi skal slå sammen kretser blir det for lange avstander  

• Transportkostnader. Au Innlandet har sendt spørsmålene. Au Innlandet 
sender en oversikt  på svara  

• Sjåførene er den viktigste uansett i kontakten med produsent .  
 

 

Til oppfølging: 

(Saker som må følges opp/ikke svart ut) (Produsentnummer) 

Har Nortua vært inne i barnematkategorien – Lite 
antibitika ?  

 

Hågen Bentzen 
 

Hva koster rådgivingsdelen pr kg ? 
Torbjørn 
Stenbakken  

  

  

  

  

Sak 4 Åpen post/lokale saker 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

•  
 
 

Til oppfølging: 

(Saker som må følges opp/ikke svart ut) (Produsentnummer) 

  

  

  

  

  

Sak 5 Valg 

Kommentarer 
og synspunkt: • Vlaget ble som innstillingen  

Endringer i 
forhold til 
innstilling: 

•  

 
 

 Vinner av gavekort 2023 

Navn: Knut Kristiansen  

Produsentnummer: 3423003924 

E-post: rekri3@online.no 
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PROTOKOLL KRETSMØTE NORTURA 2023 

131 Tynset, Alvdal og Folldal  

Dato/tid: 20.02.2023 kl. 19:30 Sted: 
Frich’s Hotel og Spiseri 
Alvdal 

    

Til stede: 

Medlemmer Totalt: 38 Kvinner: 11 Menn: 27 

Tillitsvalgt: Iver Isum 

Administrasjon: Eli Berven 

Ordstyrer: Bjørn Jordet 

Referent: Kjersti Norin 

  

 Saksliste 

 

1. Godkjenning av ordstyrer, innkalling og sakliste 
2. 2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange 

lyspunkt  
3. Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg 
4. Åpen post – lokale saker 
5. Valg 

Sak 1 Godkjenning av ordstyrer, innkalling og saksliste 

Kommentarer 
og synspunkt: •  

Sak 2 
2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange 
lyspunkt 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble 
sagt i møtet) 

• Kartlegging av småfeprodusenter FØR det foreslås 
produsjonsregulerende tiltak. Alder, avslutte produksjon osv.? 

• Prøve ut større pakninger for litt lavere pris på f.eks. kjøttdeig 

• Prøve flere butikker som i Steinkjer 
 

Til oppfølging: 

(Saker som må følges opp/ikke svart ut) (Produsentnummer) 

Er det sett på muligheten for å senke holdbarhetsdatoen 
på EMV kontra Gildevarer? Svart ut 

3429005691 

Hvor mye av kilosprisen går til drift av demokrati? I fht 
innspill av organiseringsprosess. Svart ut etterpå  

3427035971 

  

  

  

Sak 3 Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble 
sagt i møtet) 

• Eget merkenavn for evt. vegetarretter  

• Rådgiverstaben er for liten til at betalt rådgiving er aktuelt 

• Gratis rådgiving er et konkurransefortrinn 

• Kretsleder automatisk årsmøteutsending, ikke veien om AU 
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• Mere fokus på å formidle til unge bønder hvorfor de skal velge 
Nortura/samvirke i stedet for det slakteriet som betaler 50 øre mer. 
Hvorfor samvirket er viktig og hva Nortura bidrar med og kan bidra med 

• Flinkere til å gi konkrete tilbud, spesielt til nye. Studiering, besøk  
 

Til oppfølging: 

(Saker som må følges opp/ikke svart ut) (Produsentnummer) 

  

  

  

  

  

  

Sak 4 Åpen post/lokale saker 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble 
sagt i møtet) 

• Belønne de som har effektiv utlasting i stedet for straff. Oppfylle liste med 
krav fra Nortura 

• Vite hvilken transport som kommer og henter dyr (bil eller bil og henger 
f.eks.) 

 

Til oppfølging: 

(Saker som må følges opp/ikke svart ut) (Produsentnummer) 

  

  

  

  

  

Sak 5 Valg 

Kommentarer 
og synspunkt: • Etter instilling  

Endringer i 
forhold til 
innstilling: 

•  

 
 

 Vinner av gavekort 2023 

Navn: Anita Stenhaug 

Produsentnummer: 3428022473 

E-post: astenhaug@hotmail.com 
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PROTOKOLL KRETSMØTE NORTURA 2023 

132 Tolga, Os og Røros 
Dato/tid: 20.02.2023 kl. 12:00 Sted: Trollkroa 

    

Tilstede: 

Medlemmer Totalt: 15 Kvinner: 3 Menn: 12 

Tillitsvalgt: Iver Isum 

Administrasjon: Eli Berven 

Ordstyrer: Aina Eggen 

Referent: Kjersti Norin 

  

 Saksliste 

 

1. Godkjenning av ordstyrer, innkalling og sakliste 
2. 2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange lyspunkt  
3. Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg 
4. Åpen post – lokale saker 
5. Valg 

Sak 1 Godkjenning av ordstyrer, innkalling og saksliste 

Kommentarer 
og synspunkt: • ingen 

Sak 2 
2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange 
lyspunkt 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

• lønnskostnader går opp? Hvorfor, når bondens betaling ikke øker 

• positivt at konsernledelsen sa fra seg bonus 
 

Til oppfølging: 

(Saker som må følges opp/ikke svart ut) (Produsentnummer) 

  

  

  

  

  

Sak 3 Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

• vi må ha kontroll på varene som skal selges, ikke 
butikkene/kjøpmennene. Må styres politisk, EMV og butikkeide 
varestrømmer har for mye makt og synlighet 

• aksjonærer i datterselskap- det er vi vel allerede 

• Vi MÅ bli bedre på kommunikasjon ut, både til eiere og media 

• Eierorganisering – muligens litt for lite kunnskap om hvordan vi er 
organisert i dag, Nortura kan bli bedre på å kommunisere/lære opp i det 

 

Til oppfølging: 
(Saker som må følges opp/ikke svart ut) (Produsentnummer) 
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Sak 4 Åpen post/lokale saker 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

• Medlemmer ønsker å få profileringsklær/caps. 

• Norturalogo på magnet til å feste på bil (som L på øvelseskjøring) 

• Hva med å være til stede fra medlemssiden på Rørosmart’n igjen? 

• Kampanje/aksjon i fht Røros slakteri 

• Veldig godt fornøyd med transportørene 
 

Til oppfølging: 

(Saker som må følges opp/ikke svart ut) (Produsentnummer) 

  

  

  

  

  

Sak 5 Valg 

Kommentarer 
og synspunkt: • Etter innstillga 

Endringer i 
forhold til 
innstilling: 

•  

 
 

 Vinner av gavekort 2023 

Navn: Lars Ivar Jordet 

Produsentnummer: 3426007328 

E-post: lajordet@bbnett.no  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

mailto:lajordet@bbnett.no
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PROTOKOLL KRETSMØTE NORTURA 2023 

133 Hedemarken ( Løiten, Stange, Hamar) 
Dato/tid: 08.03.2023 kl. 19:00 Sted: Herredsvang 

    

Til stede: 

Medlemmer Totalt: 41/36 Kvinner: 7 Menn:  

Tillitsvalgt: Merethe Sund 

Administrasjon: Tor Olav Brantzæg 

Ordstyrer: Magnus Petersen 

Referent: Tone Beate Hansen 

  

 Saksliste 

 

6. Godkjenning av ordstyrer, innkalling og sakliste 
7. 2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange lyspunkt  
8. Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg 
9. Åpen post – lokale saker 
10. Valg 

Sak 1 Godkjenning av ordstyrer, innkalling og saksliste 

Kommentarer 
og synspunkt: • Godkjent 

Sak 2 
2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange 
lyspunkt 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

• Nedgang i Prior merkevare (Egg) – EMV øker. Hvor kommer EMV egg 
fra? (vanlige konsumegg, norske, pakket på norske eggpakkerier) 

 
 

Til oppfølging: 

(Saker som må følges opp/ikke svart ut) (Produsentnummer) 

  

  

  

  

  

Sak 3 Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 
 

Påstander fra mobilundersøkelse, tilbakemeldinger:  

• Bærekraft: for å få gjort de viktige grepene, må produsentene ha tilgang 
til, og kunne bruke, verktøy som klimakalkulator, spesielt hvitt kjøtt ligger 
etter der. Nortura må gå ombord I båten (svart ut). 

• Styrke merkevarene Prior og Gilde: Hvordan få flere kunder til å kjøpe 
merkevarene? Kommer merkevarene til å bli borte hvis vi ikke gjør noe? 
Kombimerke EMV og merkevare (prøvd tidligere, gått mer bort fra). Åpne 
flere medlemsbutikker for direkte salg til forbruker, promotere disse? 
Bytte navn på medlemsbutikkene. Varemerke Gilde og Prior scorer høyt 
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på forbrukertester, Nortura må bruke dette for alt det er verdt. Skille ut 
merkevarene?  

• Aksjonær i noen av datterselskapene: hva med aksjonær i 
medlemsbutikker.  

• Betale for rådgiving: Kun hvis villig til å dele risiko. Viktig å ha et apparat 
som tar vare på nye medlemmer. Har 17 000 eiere, 100 rådgivere. Hva 
koster rådgivere produsentene per kg levert  i dag?  

• Andre matvarer? Ikke på bekostning av de vi har. Kjøre på samme “linje” 
eller egne anlegg? 

  
 
 

• Hvordan kan medlemmer/eiere få mer innflytelse? I dag mer informasjon 
og innflytelse fra faglag/dyreslag enn kretsen (produsent/leverandør). 

• Nybrukermøter (ikke hatt) 

• Tungt å drive et forum (kretsen) med lite innspill.  

• Den store forskjellen på krets og produsentforum: lite aktivitet i kretsen.  

• Vi har et valgt styre og årsmøteutsending. Hvis man mener noe, møt opp 
og bruk valgt styre og årsmøteutsending! 

• Store beslutninger – som nedlegging av griselslaktinga på Rudshøgda, 
ikke en ryddig eller åpen og god prosess.  

• Må gjøre oss litt mer lettbeint, hvordan nå ut med mer informasjon til alle 
eiere? Gjøre eierstruktur enklere, men har mange roller som skal passes 
på (dyreslag, geografi…). Må kunne stole på at de som blir valgt kan 
“prate på vegne av hele Nortura”, ikke bare dyreslag.  

• Vi får ofte SMSer og medlemsmailer, med nyttig info, les dem så får du 
med deg mye.  

• Ang. organisasjonsprosess nå- være målrettet (når huset brenner, 
fokusere på det).  

• Antall verv: 2500. Medlemsdemokratiet koster 12 øre per kg. hvordan har 
kostandene endret seg fra vi var 35 000 til 17 000.  

• Aktivitetsnivå- noen aktiviteter som savnes utover kretsmøte: 
Medlemsmøter om store endringer, saker, prosesser. Forankre prosesser 
i medlemsmøter.  

• Kretsen og Nortura må følge med på nyetableringer (svin feks. Få med 
nye)  
 

 

Til oppfølging: 

(Saker som må følges opp/ikke svart ut) (Produsentnummer) 

Hvordan har kostnadene for medlemsdemokratiet endret 
seg over tid med færre eiere (fra 35 000 til 17 000) 

 

Hva koster rådgivingen produsentene per i dag?  

Nybrukermøter?  

  

  

  

Sak 4 Åpen post/lokale saker 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

• Statistikk på rugeegg og oppal mangler, ønskes  

• Markedskrets 133 Hedmarken: kommentarer: hvorfor så stor forskjell fra 
2021 til 2022. Spørre Marianne Myki om kommentarer på disse.  

• Må vurdere å rendyrke forretningsområder,særlig hvitt kjøtt, for å være 
konkurransedyktige med organisasjoner som ser helt annerledes ut enn 
oss. Bra for selskapet. 
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• Er det noen nyheter rundt Elverum? Kommer det til å skje noe med 
anlegget, drift I anlegget? – ikke klart foreløpig.  

• Ros: salg av Norturavarer gjennom andre kanaler (FK, medlembutikker) – 
viser at det er offensivt. Bra jobb fra konsernledelsen for å få opp prisen. 
Føler at Nortura jobber godt for min sak og min økonomi. Synes 
informasjonen som kommer er bra, gode eierbrev, informative. Gir god 
oversikt.  

• Skremmende tall med antall poster (verv) som skal fylles, se på dette.  

• Omlegging av transport av gris til Tønsberg, returlast av storfe – fungerer 
dette? Skulle spares transportkostnader på dette. Må undersøkes, og 
svares ut senere. Sannsynlig at det ikke er helt fulle biler.  

• Innspill fra transportør (deltager på møtet): Ulike selskap har ulike 
områder.  Per nå kjører vi forbi feks. Hadeland, der det er andre 
kontrakter nå, og da kan vi ikke ta med dyr. Har forbedringspotensiale for 
å få logistikken bedre.  

• Kommunsiere tydelig om endringer.  

• Medlemsdemoktratiet blir akkurat så godt som eiere og administrasjon 
gjør det til. Bruk kontaktpersonene!  

• Hærland-  økomoni. Klarer Hærland stå på egne bein? Omdirigering av 
transporter til Elverum som ellers hadde blitt gasset, den muligheten 
forsvinner. Slakteskader på Hærland har vært for høy, (kommentar: nede 
I 0,7 nå, skal ned til 0,2).  Ikke komfortabel med fjørfeslakteriene per dags 
dato. Kommentar: Forbedringstiltak nå, skulle vært gjort tidligere, har kke 
vært tett nok på. Er tatt tak i nå.  

• Møkktrekk innskjerpet uten at det ble informert om på forhånd. Har det 
skjedd noe med skalaen? 

• Ble lovet info om møkktrekk i dag – men det kom ikke noen forklaring 

• “Stoppeklokke” på henting, ikke bra (kommentar: handler mye om 
forberedelser,er det brøyta og strødd, er dyra er klare, grinder klare? 
Handler mye om å legge til rekke for å gjøre leveransene så lett og enkel 
som mulig. Burde kanskje vært kommunisert annrledes og målretta).  
Stoppavgift økt – ok. Stor forskjell mellom sjåførene – noen er strengere 
enn Mattilsynet (feks halebiting). Annet innspill: fornøyd med sjåførene 

• Øremerker OS ID, erstatningsmerker, lovt tilbakemelding i fjor, er det fulgt 
opp?  

 

Til oppfølging: 

(Saker som må følges opp/ikke svart ut) (Produsentnummer) 

Returtransport av storfe til innlandet – fungerer det?  (dels svart ut) 

Fremtidig bruk av Elverum  Kyllingprodusenter   

Møkktrekk – Skala- har det skjedd noe? 
Jon Gunnar 
Karterud/Per Olav 
Storbekk  

OS ID 113 Jarle Bekkevold 

Statistikk på rugeegg og oppal ønskes til senere møter  

 
Markedsandeler –årsak til forskjeller mellom 2021 og 
2022? 

 

Sak 5 Valg 

Kommentarer 
og synspunkt: • Etter valgkomiteens instilling  

Endringer i 
forhold til 
innstilling: 

• Ingen 
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 Vinner av gavekort 2023 

Navn: Åsmund Granberg 

Produsentnummer: 2702 

E-post: bessebygard@gmail.com 
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PROTOKOLL KRETSMØTE NORTURA 2023 

134 Ringsaker 
Dato/tid: 23.02.2023 kl. 19:00 Sted: Nortura Rudshøgda 

    

Til stede: 

Medlemmer Totalt: 42 Kvinner: 5 Menn: 38 

Tillitsvalgt: Iver Isum 

Administrasjon: Hans Thorn Wittussen 

Ordstyrer: Hans Arne Krogstie 

Referent: Eli Berven 

  

 Saksliste 

 

11. Godkjenning av ordstyrer, innkalling og sakliste 
12. 2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange lyspunkt  
13. Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg 
14. Åpen post – lokale saker 
15. Valg 

Sak 1 Godkjenning av ordstyrer, innkalling og saksliste 

Kommentarer 
og synspunkt: • Enstemmig godkjent ordstyrer innkalling og saksliste 

Sak 2 
2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange 
lyspunkt 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

• Det er kritikkverdig å ha eiermøter før resultatet er ferdig. 

• Synes Nortura har gjort en bra jobb med å få øke prisen, og å ha vært 
klar i talen til regjeringa og bondelaget.  

• Kan vi ikke selge egg siden den internasjonale prisen har økt mer enn i 
Norge, -  Svar: det er foresatt stor forskjell og det har noen med 
holdbarheten å gjøre at vi ikke kan eksporter noen egg. 

• Det skjer mye på overgangen med å ta i bruk kjøttkrysninger i melkebruk- 
mye har skjedd på dette fagområdet  

• Er melkeprodusentene interessert å fôre opp til slakt ? 

• Vi må være klar over hva som skjer i markedet i forhold til kalvsituasjonen 

• Kan vi få vekk telledatoen- Bondelaget er med på å se saken.  

• Hvor mye kapital har dere hentet inn de siste året- Svar: ikke hentet mye 
kapital i det siste.  

• Hvor mye har SAP kostet fram til nå -Svar: Rundt 1 milliard- nå er det for 
det meste kostander som følger med daglig drift.  

• Nortura har ikke vært gode nok i forholdt til Sap  

• Har dere kunne bruke forsikring i dataangrepet- Svar: nei ikke pr.dag  

• Spørsmål fjørfe - Nortura trakk tilbake prisen, når kompensasjonen kom. 
Dårlig sak. Det var som å strenge døra med å få til noen ordninger rundt 
utkjøp seinere - Hans svarte ut.  

• Nedlegging av Elverum- kan hende det var riktig, men er skeptisk til at vi 
skal etablere oss i Trøndelag.- Hans svarte ut. Vi skal ta vare på de 
kylling produsenter vi har der opp også.  
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• Det vil jo bli en kostand på utbygging i Hærland - er de tallen med i 
regnestykket.-Hans svarte ut  

• Hvem bygger, og hvem skal inn i slakteriet i Trøndelag- Hans svarte ut    

• Ros for å få opp prisene  

• Kan du si noen om anlegget på Gol – Hans svarte ut dette- er utsatt til 
slutten av slakteristukturendrineng  

  
  
 

Til oppfølging: 

(Saker som må følges opp/ikke svart ut) (Produsentnummer) 

  

  

  

  

  

Sak 3 Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

• Tror vi kan være med å påvirke litt og utnytte våre kapasiteter – mer 
optimisme 

• Tror vi møter seg i døra hvis vi skal konkurrere med seg selv på andre 
produskter enn kjøtt- skeptisk  

• Hvilken rolle skal man ta i markedet eller bare i forhold til utnyttelse. 

• Hva legges i ordet bærekraftig- hvordan kan vi utnytte dette.  

• Vi må være på banen når det kommer til den tiden hvor noen skal 
regklame for dyrke kjøtt. – her må det god info it til forbruker om hva det 
egenlig er. 

• Det skal være økonomisk bærekraft i hele verdikjeden. 

• Det finnes ikke bærekraft å senke veksten på kylling – krever enorme nye 
arealer for fôrbehov.- Må bygge på fakta  

• Lite fokus på Gilde og Prior- litt på sikt vil det være en utfordring å ta ut 
en merpris på disse produktene- Nortura må ta konsekvensene av. Ha 
fokus på bearbeidet vare ut mot forbrukerne- kjøtt deig er kjøttdeig 

• Administrasjonen må ned - er det riktig at det er på det nivået i dag?  

• Føler at Nortura dytter kostandene over til bonden.  Hans varer ut  
 

Til oppfølging: 

(Saker som må følges opp/ikke svart ut) (Produsentnummer) 

Det ser ut til at ei samla næring har gått inn for 
dyrevelferdsbesøk (DVP) skal gi styrka 
konkurransekraft.  Få har stilt kritisk spørsmål. Dette er 
noko næringa må  ha for å ha tillit hos for forbrukarane.   
Derfor meiner eg at spørsmålet mitt er aktuelt:  Kva betyr 
DVP for uttak av pris på produkt?  Her må leiing i 
Nortura svara og ikkje visa til rådgivarar og Team sau!  
 Argumentet er det same som då KSL vart innført i 
næringa i 1997-98.  Kva trur leiing i Nortura at forbrukaren 
på Kiwi eller Rema 1000 bryr seg om kvalitetssystem i 
landbruket (KSL) eller om det er gjennomført og godkjent 
dyrevelferdsprogram i fjøset?  Eg har sett lite til at 
informasjonsdirektøren og informasjonsmedarbeidarane i 
Nortura at lagt stor innsats  i å informera forbrukarane om 
dette.  
 
Det andre spørsmålet mitt var:  Kva med slakt frå 
buskapar som har færre enn 30 vinterfôra sauer og 

Øystein Haverevoll 
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som i første omgang ikkje får gjennomført DLP?  Skal 
dette bli eigen varestraum till lågare pris?  Vil 
forbrukarane  bli informert om at ikkje alle er med på 
dette prorammet som skal gi konkurransekraft? 
 
Eg er positiv til KSL og DVP, men DVP legg på ekstra 
kostnader som må tas inn att i betre drift eller betre pris på 
produkta.  
 
Eg har to mål med DVP-besøket på vår gard.  

1. Eg må få auka kunnskap om produksjonen og 
dyrehaldet.  

2. Sauene våre må få betre velferd etter besøket 
 
Eg er ikkje interresert i berre å ha eit pliktløp for auka 
konkurransekraft utan at dette kan dokumenterast eller å 
auka næringsgrunnlaget for veterinærar i husdyrfattig 
distrikt.  
 

  

  

  

  

  

Sak 4 Åpen post/lokale saker 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

• Rasker beslutninger – Ubetydelige innflytelse – Stort dilemma- Færre og 
færre produsenter.  

• Fungere det dårlig i dag – Fungere greit i kretsen i dag og har med oss 
prepresentaneter fra alle dyreslag. -  

• Rose Nortura opprettet et ungdomsutvalg. Kanskje Ringsaker opprettet et 
slikt selv. 

• Driver du dette som en deltidsjobb er du ikke med på laget. Kan dere si at 
Nortura jobber med for å ha landbruk i landet.  

• Er det riktig at vi skal drive distriktspolitikk ?  Jeg vil ha mest mulig for det 
kjøttet jeg leverer. 

 
 

Til oppfølging: 

(Saker som må følges opp/ikke svart ut) (Produsentnummer) 

Dyrevelferdsprogram for sau? Hva skjer her? Øystein.  

  

  

  

  

Sak 5 Valg 

Kommentarer 
og synspunkt: • Etter valgkomite innstilling uten noen protester. 

Endringer i 
forhold til 
innstilling: 

•  
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 Vinner av gavekort 2023 

Navn: Jørgen Opsal  

Produsentnummer:  

E-post: 
jorgenopsal@hotmail.com 
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PROTOKOLL KRETSMØTE NORTURA 2023 

135 Sør-Gudbrandsdal ( Lillehammer, Gausdal , Øyer ) 
Dato/tid: 09.03.2023 kl. 19:00 Sted: Saloon 7null4 

    

Til stede: 

Medlemmer Totalt: 48 Kvinner: 5 Menn: 43 

Tillitsvalgt: Bente Borgen 

Administrasjon: Marianne Myki 

Ordstyrer: Ingvald Nymoen 

Referent: Knut Evensen 

  

 Saksliste 

 

16. Godkjenning av ordstyrer, innkalling og sakliste 
17. 2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange lyspunkt  
18. Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg 
19. Åpen post – lokale saker 
20. Valg 

Sak 1 Godkjenning av ordstyrer, innkalling og saksliste 

Kommentarer 
og synspunkt: • Innkalling og sakliste godkjent, ordstyrer Ingvald Nymoen 

Sak 2 
2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange 
lyspunkt 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

• Grundig og god gjennomgang av Bente 
 

Til oppfølging: 

(Saker som må følges opp/ikke svart ut) (Produsentnummer) 

  

  

  

  

  

Sak 3 Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

• Registrere klimakalkulatoren/bærekraft 

• EL lastebiler I Nortura, er det bærekraft? 

• Lønnsomhet og dyrevelferd=bærekraft på egen gard? 

• Gilde er viktig for merkevare, men utfordring med krysssubsidering og 
annen maktoverkjøring fra dagligvarebransjen 

• Starte egen butikk med Gilde og Prior som merkevare 

• Større samarbeid mellom samvirkene mot kjedene 

• Eierskap I “døtrer”, har andel som andelshaver I Nortura (mor) 

• Rådgivning bør være gratis ved førstekontakt, evt større jobber kan være 
mot kostnad, men av god kvalitet 

• Utnytte ressurser og kapasitet på fabrikker og anlegg med evt annen type 
produksjon av andre typer råvarer. 
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• Kostnader ved å bruke fabrikkene, drive med det vi kan og er gode på 

• Produsere varer som kan lagres 

• Kapasiteten på anlegg, er det ledig kapasitet for anne type produksjon 
 

• Høylandsfe; hva gjør de med Høylandsfe, og ble de spurt på forhånd? 
Medlemsdemokrati? 

• Færre leverandører burde tilsi større kretser. Volum av kjøtt/leveranse i 
kretsen? 

• Bevistgjøre de yngre med samvirke, ha råd til å bruke “ambassadører” 
ute på bygda. 

 

Til oppfølging: 

(Saker som må følges opp/ikke svart ut) (Produsentnummer) 

  

  

  

  

  

  

Sak 4 Åpen post/lokale saker 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

• Gjennomgang av dyrevelferdsprosjektet I Innlandet v/Marianne 

• Lokale leveranser 

• Frakt av dyr, grønn og rød besetning 

• Større medlemsbutikker ala` Steinkjer 
 
 

Til oppfølging: 

(Saker som må følges opp/ikke svart ut) (Produsentnummer) 

  

  

  

  

  

Sak 5 Valg 

Kommentarer 
og synspunkt: • Enstemmig valg, ingen merknader 

Endringer i 
forhold til 
innstilling: 

• Som innstilt fra valgkomiteen 

 
 

 Vinner av gavekort 2023 

Navn: Karl Kleva 

Produsentnummer: 08525 

E-post: karlklev@online.no 

 

mailto:karlklev@online.no
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PROTOKOLL KRETSMØTE NORTURA 2023 

136 Midt-Gudbrandsdal ( Ringebu, Sør- Fron og Nord- Fron ) 
Dato/tid: 09.03.2023 kl. 19:00 Sted: Dale Gudbrands Gard 

    

Til stede: 

Medlemmer Totalt: 44 Kvinner: 4 Menn: 40 

Tillitsvalgt: Bjørn Magnus Tordhol 

Administrasjon: Tor Olav Brandtzæg 

Ordstyrer: Tor-Håkon Berget 

Referent: Geir Olav Hagen 

  

 Saksliste 

 

21. Godkjenning av ordstyrer, innkalling og sakliste 
22. 2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange lyspunkt  
23. Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg 
24. Åpen post – lokale saker 
25. Valg 

Sak 1 Godkjenning av ordstyrer, innkalling og saksliste 

Kommentarer 
og synspunkt: •  

Sak 2 
2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange 
lyspunkt 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

•  
 

Til oppfølging: 

(Saker som må følges opp/ikke svart ut) (Produsentnummer) 

  

  

  

  

  

Sak 3 Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

• Gilde merket er det viktigste vi har 

• Bør ha egne gildeutsalg 

• Rådgiving bør slås sammen, Tine, Nortura og FK 

•  
 

Til oppfølging: 

(Saker som må følges opp/ikke svart ut) (Produsentnummer) 

Har vi salg som er rettet mot 
sjukehus/aldershjem?(pakkeløsninger) 

Wenche Kvebu, 

3438012779 
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Sak 4 Åpen post/lokale saker 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

•  
 
 

Til oppfølging: 

(Saker som må følges opp/ikke svart ut) (Produsentnummer) 

  

  

  

  

  

Sak 5 Valg 

Kommentarer 
og synspunkt: • Etter innstilling 

Endringer i 
forhold til 
innstilling: 

•  

 
 

 Vinner av gavekort 2023 

Navn: Simen Kolstad str 52 

Produsentnummer: 3439016654 

E-post: simen.kolstad@venabygd.net 
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PROTOKOLL KRETSMØTE NORTURA 2023 

137 Vågå og Sel 

Dato/tid: 07.03.2023 kl. 19:00 Sted: 
Bokhandelen Bakeri og 
Mathus 

    

Til stede: 

Medlemmer Totalt: 21 Kvinner: 2 Menn: 19 

Tillitsvalgt: Bjørn Magnus Tordhol 

Administrasjon: Eli Berven 

Ordstyrer: Helge Sandbu 

Referent: Arild Fallingen  

  

 Saksliste 

 

1. Godkjenning av ordstyrer, innkalling og sakliste 
2. 2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange lyspunkt  
3. Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg 
4. Åpen post – lokale saker 
5. Valg 

Sak 1 Godkjenning av ordstyrer, innkalling og saksliste 

Kommentarer 
og synspunkt: Godkjent. 

Sak 2 
2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange 
lyspunkt 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

• Hvem er verstingen til å importere?  

• Bruker Nortura import kjøtt? 

• Hvor kommer import kjøttet fra? 
 
 

 

Til oppfølging: 

(Saker som må følges opp/ikke svart ut) (Produsentnummer) 

  

  

  

  

  

Sak 3 Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

• Hvis økonomien på garden er bra nok er jeg villig til å ta grep på egen 
gård for å øke bærekraften. 

• Fisk og grønnsaksprodukter kan gå, men ikke vegetarmat. 

• Kan være intresant hvis det brukes norske råvarer. 

•  
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Til oppfølging: 

(Saker som må følges opp/ikke svart ut) (Produsentnummer) 

  

  

  

  

  

  

Sak 4 Åpen post/lokale saker 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

• Mere oppdateringer på hjemmeside om framgangen med min side. 

•  
 
 

Til oppfølging: 

(Saker som må følges opp/ikke svart ut) (Produsentnummer) 

Vet dere hva sap har kostet? Tom Are Nilstad 

  

  

  

  

Sak 5 Valg 

Kommentarer 
og synspunkt: • Etter instilling 

Endringer i 
forhold til 
innstilling: 

•  

 
 

 Vinner av gavekort 2023 

Navn: Tom Are Nilstad 

Produsentnummer: 3437016987 

E-post: tomare@start.no 
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PROTOKOLL KRETSMØTE NORTURA 2023 

138 Dovre og Lesja 
Dato/tid: 06.03.2023 kl. 19:30 Sted: Dombås Hotell 

    

Til stede: 

Medlemmer Totalt: 20 Kvinner: 3 Menn: 17 

Tillitsvalgt: Bjørn Magnus Tordhol 

Administrasjon: Eli Berven 

Ordstyrer: Håkon Wolden Bruseth 

Referent: Geir Olav Hagen  

  

 Saksliste 

 

6. Godkjenning av ordstyrer, innkalling og sakliste 
7. 2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange lyspunkt  
8. Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg 
9. Åpen post – lokale saker 
10. Valg 

Sak 1 Godkjenning av ordstyrer, innkalling og saksliste 

Kommentarer 
og synspunkt: • Ingen kommentarer 

Sak 2 
2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange 
lyspunkt 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

•  
 
 

Til oppfølging: 

(Saker som må følges opp/ikke svart ut) (Produsentnummer) 

  

  

  

  

  

Sak 3 Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

• Bør bli kvitt soya importen snarest, her må Nortura bidra 

• Bør framheve grovforeteren I større grad. Føler det er veldig mye focus 
på kvitt kjøtt 

• Må være lønnsomt å drive klimasmart 

• For å styrke Gilde bør man nekte å produsere emv 

• Bør vi fortelle I større grad at emv er produsert av Nortura? 

• Bør ha egne Gildebutikker I hele landet 
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• Spørsmålene som skulle besvares på telefon burde blitt utsendt likt med 
innkallingen, trenger litt tid på å tenke gjennom saken 

•  

•  
 

Til oppfølging: 

(Saker som må følges opp/ikke svart ut) (Produsentnummer) 

  

  

  

  

  

  

Sak 4 Åpen post/lokale saker 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

• Flinke sjåfører er gull verdt 

• Negativ med trekk fra 25 kg på lam 

• Min side er helt elendig!  Må bli bedre 
Bekreftelse av innmelding på epost 
 
 

 
 

Til oppfølging: 

(Saker som må følges opp/ikke svart ut) (Produsentnummer) 

  

  

  

  

  

Sak 5 Valg 

Kommentarer 
og synspunkt: • Etter innstilling 

Endringer i 
forhold til 
innstilling: 

•  

 
 

 Vinner av gavekort 2023 

Navn: Håkon Bruseth 

Produsentnummer: 3432017451 

E-post: hbruset@online.no 
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PROTOKOLL KRETSMØTE NORTURA 2023 

139 Skjåk og Lom 
Dato/tid: 08.03.2023 kl. 19:30 Sted: Fossberg Hotell 

    

Til stede: 

Medlemmer Totalt: 26 Kvinner: 3 Menn: 23 

Tillitsvalgt: Bjørn Magnus Tordhol 

Administrasjon: Henrik Frisell 

Ordstyrer: Kjell Aaboen 

Referent: Arild Falling / Eli Berven 

  

 Saksliste 

 

1. Godkjenning av ordstyrer, innkalling og sakliste 
2. 2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange lyspunkt  
3. Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg 
4. Åpen post – lokale saker 
5. Valg 

Sak 1 Godkjenning av ordstyrer, innkalling og saksliste 

Kommentarer 
og synspunkt: • Godkjendt. 

Sak 2 
2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange 
lyspunkt 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

• Hvor får man kjøpt Gilde produkter. 
Skal vi tjene penger er det greit å produsere vegansk. 
Vi skal markedsføre Gilde og Prior så vi skal ikke produsere vegansk. 
Bedre å bruke pengene på å utvikle egen virksohet for å kapre mer 
markedsandeler en å sates på fks.vegan produksjon. 
Det sies av Trine at de private har konkuransefortrinn I og med at de 
driver mitt I matfatet. Dette reagres det på når Nortura fabrikker legges 
ned. 

 

Til oppfølging: 

(Saker som må følges opp/ikke svart ut) (Produsentnummer) 

Andre kostnader er høyere en slakte og inntransport 
kostnader under PGE plansjen: Hva ligger I disse 
kostnadene mer en omsetningsavgiften? 

Arild Fallingen 

Kan det gis nytt namn til medlemsbutikken I og med at alle 
kan handle der. 

Geir inge 
Kvålshagen 

  

  

  

Sak 3 Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

•  
 



 

 41 

Til oppfølging: 

(Saker som må følges opp/ikke svart ut) (Produsentnummer) 

  

  

  

  

  

  

Sak 4 Åpen post/lokale saker 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

• Forslag til mere tørrfor for å bedre situasjonen med møkkete dyr. 
 
 

Til oppfølging: 

(Saker som må følges opp/ikke svart ut) (Produsentnummer) 

Retur nisje spørsmål om hvorfor det ikke kan utleveres på 
anlegget på Otta? 

Kjell Åboen 

Innmeldingsordninga: Det er ønskelig at prisløypa 
kommer opp når du sitter og skal melde inn. Det er også 
ønskelig at dyra legger seg på riktige avtaler og at det 
kommer opp dato for når dyret/dyra er innenfor og utenfor 
avtalen.  

Kjell Egil Ramstad 

Hvordan få eiere til å forplikte seg å levere alt av slakt til 
Nortura? Dette gjelder I hovedsak sau og 
lamleverandører. 
Utsalg sammen med Felleskjøpet, blir det gjort noe med 
det? 
Hvor finner vi Gilde produkter og I hvilke butikker. 
Det må da være et paradoks at vi snart ikke finner Gilde 
produkter I butikkene. 

Sigurd Synsnes. 

  

  

Sak 5 Valg 

Kommentarer 
og synspunkt: • Etter instilling. 

Endringer i 
forhold til 
innstilling: 

•  

 
 

 Vinner av gavekort 2023 

Navn: Mikkjel Eggen ( Anne Grete Skjåk) 

Produsentnummer: 3433018367 

E-post: nigardskjaak@gmail.com 
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PROTOKOLL KRETSMØTE NORTURA 2023 

140 Vestre Slidre og Vang 

141 Øystre Slidre og Nord – Aurdal  

Dato/tid: 06.03.2023 kl. 20:00 Sted: 
Kommunestyresalen i 
Veste Slidre 

    

Til stede: 

Medlemmer Totalt: 46 Kvinner: 13 Menn: 30 

Tillitsvalgt: Bente Borgen 

Administrasjon: Marianne Myki 

Ordstyrer: 
Per Håvar Moe Nevland/ 
Ole Steinde 

Referent: Grethe Ringdal / Eirik Kolbjørnhus 

  

 Saksliste 

 

6. Godkjenning av ordstyrer, innkalling og sakliste 
7. 2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange lyspunkt  
8. Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg 
9. Åpen post – lokale saker 
10. Valg 

Sak 1 Godkjenning av ordstyrer, innkalling og saksliste 

Kommentarer 
og synspunkt: • Per Håvar Moe Nevland 

 
2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange 
lyspunkt 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

•  

Til oppfølging: 

(Saker som må følges opp/ikke svart ut) (Produsentnummer) 

  

  

  

  

  

Sak 3 Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

•  
 

Til oppfølging: 

(Saker som må følges opp/ikke svart ut) (Produsentnummer) 
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Sak 4 Åpen post/lokale saker 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

• Informasjon fra konsernledelse til eiere  

• Viktig at Nortura jobber med å få bort telledatoene  

• Informasjon i god tid før ting settes verk eks nye Nisje  

 
 

Til oppfølging: 

(Saker som må følges opp/ikke svart ut) (Produsentnummer) 

Tilbakemeldinger etter henvendelser - livdyr Ystad Heen 

Føler ikke at man har så mye man skal ha sagt Geir Kongslien  

Når vi blir spurt er det allerede bestemt Ole Kvam 

For mange i administrasjon Inga Bøe 

  

Sak 5 Valg 

Kommentarer 
og synspunkt: • Ok som etter instilling 

Endringer i 
forhold til 
innstilling: 

• Kristine Skjerstein inn der rep mangler Øystre Slidre/Nord Aurdal 

 
 

 Vinner av gavekort 2023 

Navn: Åge Windingstad 

Produsentnummer: 3453029252 

E-post: agewindingstad@gmail.com 

 Vinner av gavekort 2023 

Navn: Marit Røvang 

Produsentnummer: 3452031754 

E-post: amlyseng@hotmail.com 

mailto:amlyseng@hotmail.com
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PROTOKOLL KRETSMØTE NORTURA 2023 

142 Sør-Aurdal og Etnedal 
Dato/tid: 07.03.2023 kl. 19:00 Sted: Kommunehuset i Etnedal 

    

Til stede: 

Medlemmer Totalt: 10 Kvinner: 0 Menn: 10 

Tillitsvalgt: Bente Borgen 

Administrasjon: Marianne Myki 

Ordstyrer: Espen Nerødegård 

Referent: Grethe Ringdal / Eirik Kolbjørnhus 

  

 Saksliste 

 

1. Godkjenning av ordstyrer, innkalling og sakliste 
2. 2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange lyspunkt  
3. Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg 
4. Åpen post – lokale saker 
5. Valg 

Sak 1 Godkjenning av ordstyrer, innkalling og saksliste 

Kommentarer 
og synspunkt: • Espen Nerødegård 

Sak 2 
2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange 
lyspunkt 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

•  
 

Til oppfølging: 

(Saker som må følges opp/ikke svart ut) (Produsentnummer) 

  

  

  

  

  

Sak 3 Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

 

Til oppfølging: 

(Saker som må følges opp/ikke svart ut) (Produsentnummer) 
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Sak 4 Åpen post/lokale saker 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

• Medlemsskjøp på lettgrinder (sammen med Felleskjøpet) Rabattordning 
ala det vi har med OS id som Nortura leverandør.  

• Mer informasjon fra konsernledelse til bonde, feks. Podcast 

• Viktig med informasjon I forhold til Gol, lett å gå til konkurent 

• Avregningspris er viktig – god jobb fra Nortura  

• Nettløsningen må bli bedre 
 

 
 
 

Til oppfølging: 

(Saker som må følges opp/ikke svart ut) (Produsentnummer) 

Nødslaktordningen er ulik, hvorfor er ikke den lik 
Wold Samdrift 
 

Hasteslakt, ønsker å kjøre dyr til slakteri selv 
Wold Samdrift 
 

Ønsker samarbeid med andre kretser, f.eks øvre Valdres Espen Nerøygard 

  

  

Sak 5 Valg 

Kommentarer 
og synspunkt: • Ingen kommentarer 

Endringer i 
forhold til 
innstilling: 

• Etter valg komitens innstilling 

 
 

 Vinner av gavekort 2023 

Navn: Øyvind Telstø 

Produsentnummer: (Wold Samdrift – barnebarn) 

E-post: oyvind.telsto@gmail.com 
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PROTOKOLL KRETSMØTE NORTURA 2023 

143 Land ( Søndre Land og Nordre Land ) 
Dato/tid: 08.03.2023 kl. 19:00 Sted: Bjørnen Odnes, 

    

Til stede: 

Medlemmer Totalt: 31 Kvinner: 6 Menn: 25 

Tillitsvalgt: Bente Borgen 

Administrasjon: Marianne Myki 

Ordstyrer: Stig Nerødegård 

Referent: Ole Anders Fjeldberg 

  

 Saksliste 

 

1. Godkjenning av ordstyrer, innkalling og sakliste 
2. 2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange lyspunkt  
3. Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg 
4. Åpen post – lokale saker 
5. Valg 

Sak 1 Godkjenning av ordstyrer, innkalling og saksliste 

Kommentarer 
og synspunkt: • Innkalling, saksliste og ordstyre er godkjent 

Sak 2 
2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange 
lyspunkt 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

• Spørsmål vedrørende fryselager og prognose til totalmarked. Er 
underskuddet på -1700 tonn for hele året beregner I prognosa?  

• Hvorfor er det så store forskjeller I lønnsomheten mellom Egg og 
Storfe/Sau og Lam? Egg har alltid hatt en sterk økonomi.  

• Grisen har alltid vært godt betalt. Hvorfor er det slik? 

• Hvor får alle som selger EMV råvarene sine fra?  

• Folkets kan importere fordi der her ikke Nortura kontroll? 

• Har Norfersk bidrat godt for dagligvare? 

• Hvordan blir det når Nortura leverer kjøtt til Folkets og Folkets priser opp 
Gilde og ned sitt eget for å få solgt varene?  

• Hvorfor er det nyt Norge merke på eggkartongen til First Price?  

• Er vi villige til å øke bærekraften I vår produksjon enda mer enn vi gjør fra 
før i forhold alle andre elementer som dyrevelferdprogram, KSL etc? 

• Det er helt avhengig å være lønnsomhet for å bedre bærekraften! 

• Etter nye eierbrevene som vi har fått fra Nortura så virker det som at dere 
prøver å avvikle oss med tanke på norsk høylandsfe.  

• Det er stor forskjell mellom besetninger med høylandsfe. Noen er godt 
vandt til å håndteres, mens andre er ikke. Derfor er dette vedtaket veldig 
feil. 

• Det kunne blitt gjort mye med å styrke Gilde og Prior merkevarer ved å 
styrke importvernet.  

• Hylleplassen er helt avgjørende for å få slogt varene sine.  

• Kjeder krysssubsidierer sine egene merkevarer er det største problemet. 
Hvor skal vi gå for å sikkert handle merkevarer? 

• Er dere nøye nok til å se på varene som handles I butikken? Vi har også 
et eget ansvar for å sjekke at det er norsk kjøtt du kjøper I butikken. 



 

 51 

• Har dere regnet på å kutte ut våre egene merkevarer (Gilde) og selge alt 
ut som andre merkevarer. Har Nortura regnet på dette?  

• Medlemsbutikken på Rudshøgda er ikke åpen for alle andre, men det er 
ikke annonsert på samme måte som i Steinskjær?  

• Kunne vært veldig interessert å blitt medeier i datterselskapet som driver 
med nisjeproduksjon.  

• De som bruker rådgivinga godt utnytter dette mye å tjener godt på gratis 
rådgining. Kan hende at det bør være en grense for hvor mye du kan 
bruke I året?  

• Ser Nortura at det går an å få til samarbeid med andre produksjoner på 
enkelte anlegg?  

• Det må komme til en smertegrense på hvor få anlegg Nortura klarer å 
ha? Det er vel ikke evigvarende med sentralisering? 

• Alle beskjeder som kommer fra Nortura kommer brått på. Gebyret på 
Høylandsfe med lange horn og det er aldri noen som spør seg om før det 
tas slike avgjørelser!  

• Vi distansere oss langt fra eierdelen med så få møter vi har. Samtidig 
som det slås sammen kommuner. Alle innmeldinger etc. skjer på web. Vi 
må ta oss råd til å ha et slik møte I løpet av året. Ingen saker er uavklart 
før dere kommer hit. Alt er bestemt før dette møte.  

• Nortura må begynne å tenke seg om I forhold til beslutninger som blir tatt 
som f.eks. lange horn. Det kunne blitt send ut en undersøkelse for slike 
avgjørelser for at Nortura skal være et eierdemokrati. 

• Uansett hva vi sier på kretsmøte så blir vi ikke hørt.  

• Det hjelper ikke å sitte som kretsleder om du ikke får vite ting før andre. 
Vi kretsledere får ikke vite noen ting før det publiseres! 

Til oppfølging: 

(Saker som må følges opp/ikke svart ut) (Produsentnummer) 

De som bestiller fersk storfekjøtt til nisjeproduksjon får 
beskjed om at vi ikke har nok fersk kjøtt om dagen. Da 
burde de fått tilbud om fryst kjøtt fra fryselageret vårt. Det 
resulterer til at de bestiller hos andre leverandører.  

 

Hvor mye av Nortura sitt kjøtt går til produksjon av EMV?  

  

  

  

Sak 3 Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

•  
 

Til oppfølging: 

(Saker som må følges opp/ikke svart ut) (Produsentnummer) 

  

  

  

  

  

  

Sak 4 Åpen post/lokale saker 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 
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• Er noen som har opplevd rådgivere fra Nortura som har overvurdert og 
undervurdert driftsgrunnlaget og planene for forskjellige brukere I 
området.  

• Det er kjempeviktig at rådgiverne kan få tilgang til MinSide for å kunne 
hjelpe produsentene som trenger hjelp til å registrere dyr! 

• Det er en stor tragedie at de ikke har regnet med at purkene skal slaktes. 
Tønsberg går ikke så godt som Panengstuen sier.  

• Hva med kjøttet som blir brukt I Grandiosa? Tine har ost på norsk 
grandiose og en egen avtale med Orkla. 

• Det og ikke ha tilgang på min side for å hjelpe produsentene med 
innmelding er en ekstremt stor kostnad for de ansate og Nortura.  

• Nødslaktordningen rundt anlegget rundt Tønsberg er ikke forsvarlig med 
kostnaden av å drive med nødslakt. Mange aktører kjører med overlast 
og gamle biler…  

• Det deter av alt for mye og dårlige øremerker. Det må gjøres noe tiltak!! 

Til oppfølging: 

(Saker som må følges opp/ikke svart ut) (Produsentnummer) 

Det er mange dyr som hentes uten at alle får bli med. 
Planleggerne deler opp leveransen på f.eks. fem dyr og 
det går ikke an! Må tas videre med planleggerne.  

 

  

  

  

  

Sak 5 Valg 

Kommentarer 
og synspunkt: •  

Endringer i 
forhold til 
innstilling: 

• Innstillingen var godkjent 

 
 

 Vinner av gavekort 2023 

Navn: Geir Martin Stensli 

Produsentnummer:  

E-post: ge-mart@online.no 
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PROTOKOLL KRETSMØTE NORTURA 2023 

144 Gjøvik 
Dato/tid: 22.02.2023 kl. 19:00 Sted: Skogtun i Snertingdal 

    

Til stede: 

Medlemmer Totalt: 28 Kvinner: 4 Menn: 24 

Tillitsvalgt: Hans Amund Braastad 

Administrasjon: Eli Berven 

Ordstyrer: Ole Wilhelm Skundberg 

Referent: Knut Evensen 

  

 Saksliste 

 

6. Godkjenning av ordstyrer, innkalling og sakliste 
7. 2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange lyspunkt  
8. Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg 
9. Åpen post – lokale saker 
10. Valg 

Sak 1 Godkjenning av ordstyrer, innkalling og saksliste 

Kommentarer 
og synspunkt: • Ordstyrer, innkalling og saksliste enstemmig godkjent 

Sak 2 
2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange 
lyspunkt 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

• Import. Kan man risikere at noen ønsker å importere fersk kjøtt da 
tilgangen er mindre? 

• 9000 tonn importeres og er inkludert i markedetsprognoser 
 

Til oppfølging: 

(Saker som må følges opp/ikke svart ut) (Produsentnummer) 

  

  

  

  

  

Sak 3 Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

• Kommetarfelt I spørsmålrunden/QR kode burde vært med 

• Kan feks “annen vare” som vegansk, fisk osv være med å styrke Nortura? 

• Bedre bærekraft-spørsmål 5. Er bonden villig til å gjøre dette? 
 

Til oppfølging: 

(Saker som må følges opp/ikke svart ut) (Produsentnummer) 
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Sak 4 Åpen post/lokale saker 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

• Presentasjon av dyevelferdsprosjektet 

• Lange horn på levering av slaktedyr. Hvor lange? Hvor skal de slaktes? 

• Lokale arrangement: grillkveld sammen med Tine, besøk på anlegget på 
Rudshøgda. 

• Tillitsvalgte ønsker innspill på aktuelle saker 

• Livdyr. Hvordan er markedet? 

• Min side og tidilgere utfordringer til dagens bruk 

• Lammering? Behov for flere? 

• Øremerker og merking 

• Hygienetrekk. Vist plansje 
 

Til oppfølging: 

(Saker som må følges opp/ikke svart ut) (Produsentnummer) 

Tatovert merke I øre på kalv som ble neyttet på gris. Er 
det en mulighet? 
 

Knut Arne Sveen 

  

  

  

  

Sak 5 Valg 

Kommentarer 
og synspunkt: • Valg ledet av ordstyrer 

Endringer i 
forhold til 
innstilling: 

• Valget ble som innstilt fra valgkomiteen 

 
 

 Vinner av gavekort 2023 

Navn: Terje Fremstad 

Produsentnummer: 07056 

E-post: terje.fremstad56@gmail.com 
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PROTOKOLL KRETSMØTE NORTURA 2023 

145 Toten ( Østre og Vestre Toten) 
Dato/tid: 21.02.2023 kl. 19:00 Sted: Toten Hotell Sillongen 

    

Til stede: 

Medlemmer Totalt: 38 Kvinner: 8 Menn: 30 

Tillitsvalgt: Hans Amund Braastad 

Administrasjon: Karin Røhne 

Ordstyrer: Wenche E. Rustad Wangen 

Referent: Knut Evensen 

  

 Saksliste 

 

1. Godkjenning av ordstyrer, innkalling og sakliste 
2. 2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange lyspunkt  
3. Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg 
4. Åpen post – lokale saker 
5. Valg 

Sak 1 Godkjenning av ordstyrer, innkalling og saksliste 

Kommentarer 
og synspunkt: 

• Wenche E. Rustad Wangen ble enstemming valgt til ordstyrer 

• Innkalling og sakliste ble enstemming godkjent 

Sak 2 
2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange 
lyspunkt 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

• Går det an å samarbeide I forhold til produksjon av egg? Totenegg? 

• Hvordan ser det ut med markedet på sau fremover? Proudksjonen år 
nedover, spent på å se utviklinga om prisen på lam går opp.  

• Reguleringslager av sau og lam? Hva mener Nortura? Nortura ser på 
ulike tiltak. 

• Storfemarkedet, hvordan ser Nortura på dette I 2023? Prisløypa er viktig 
for å kunne forutsjå inntekter og utgifter I tiden framover. Viktig å sende ut 
informasjon på dette. 

• Ombygging av Rudshøgda og Tønsberg. Går slaktinga som forventet? 

• Gris til Tønsberg, storfe til Rudshøgda. Er det tenkt å kjøre lass begge 
veier? 

• Regnskapet? Pluss eller minus?  

• Strømpriser? 

• Med antall produsenter som minker, hvordan er volumet? Slaktevolum 
opp mens skjærevolumet har gått ned. 

• Pris/-loven om handelskikk og kryssubsidering?  

• Omstning pr årsverk og effiktivisering/Bruttomargin. 

• EMV og Gildevarer? 

• Ønsker et medlemsmøte med fokus på storfe. 
 

Til oppfølging: 

(Saker som må følges opp/ikke svart ut) (Produsentnummer) 

  

  

  



 

 58 

  

  

Sak 3 Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

• Merkenavnet Gilde er viktig 

• “Kjedmakta” har tatt gevinsten 

• Bærekraft? Lite bærekraft når forhandlerleddet tar varer fra Gilde og inn i 
sitt distruberingssystemet før det kjøres ut i de enkelte butikker 

• “Stoppeklokka” er positivt, ifølge lokale sjåfører så er 
opplastningsforholdene her i området bra. Viktig med fulle lass, effektiv 
inntransport.  

 

Til oppfølging: 

(Saker som må følges opp/ikke svart ut) (Produsentnummer) 

  

  

  

  

  

  

Sak 4 Åpen post/lokale saker 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

• Wenche informerte om dyreveldferdsprosjekt hun er med I gjennom 
Nortura 

 

Til oppfølging: 

(Saker som må følges opp/ikke svart ut) (Produsentnummer) 

  

  

  

  

  

Sak 5 Valg 

Kommentarer 
og synspunkt: • Greit valg 

Endringer i 
forhold til 
innstilling: 

• Som innstillingen 

 
 

 Vinner av gavekort 2023 

Navn: Kolbjørn Bratlien 

Produsentnummer: 3443000875 

E-post: Kolbjorn.bratlien@gmail.com 
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PROTOKOLL KRETSMØTE NORTURA 2023 

146 Hadeland ( Gran. Lunner og Jevnaker ) 
Dato/tid: 20.02.2023 kl. 19:00 Sted: Hadeland Gjestegård 

    

Til stede: 

Medlemmer Totalt: 40 Kvinner: 9 Menn: 31 

Tillitsvalgt: Hans Amund Braastad 

Administrasjon: Karin Røhne 

Ordstyrer: Erik Molstad 

Referent: Elisabeth Kluften 

  

 Saksliste 

 

1. Godkjenning av ordstyrer, innkalling og sakliste 
2. 2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange lyspunkt  
3. Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg 
4. Åpen post – lokale saker 
5. Valg 

Sak 1 Godkjenning av ordstyrer, innkalling og saksliste 

Kommentarer 
og synspunkt: 

• Erik Molstad -ordstyrer 

• Innkalling og saksliste godkjent 

Sak 2 
2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange 
lyspunkt 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

• Hva er tenkt å gjøre i forhold til prodreg. egg? Savner en sterkere 
stemme fra Nortura her for å komme med konkrete tiltak og legge press 
på faglaga.  

• Er overheadkostnader i forhold til salg redusert i forhold til salg 
merkevarer? 

• Er det tenkt noen grep rundt energikostnader fremover?  

• Markedandeler i forhold til GS? 

• Markedandel i forhold til kjøttpris i sluttmarkedet. 

• Spm om avkastning på egenkapital I forhold til de som pensjonerer seg. 

• Hva annnet enn strømkostnadene har påvirket renteøkningen til Nortura? 
Er det prognosert hvordan det vil påvirke GBE? 
 

Til oppfølging: 

(Saker som må følges opp/ikke svart ut) (Produsentnummer) 

  

  

  

  

  

Sak 3 Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

• Spørreundersøkelsen ble godt tatt i mot og er en fin måte å få alle til å 
mene noe på møter. 
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Til oppfølging: 

(Saker som må følges opp/ikke svart ut) (Produsentnummer) 

  

  

  

  

  

  

Sak 4 Åpen post/lokale saker 

Kommentarer 
og synspunkt: 

(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i 
møtet) 

• Hvorfor kan vi ikke nødslakte dyr som er prøvd behandlet ? Reglerverket 
er dårlig her. 

• Spørsmål om DVP storfe- mener det krever mye tid. 

• Stort byråkrati hos Animalia som tar mye penger fra næringa. Vi er i gang 
med å lage ett privat byråkrati som ligger ved siden av det offentlige. 

• Nortura har de beste sjåførene som er rolige og gode til å håndtere dyr 
og tar seg god tid. Hvordan kan vi sette krav til stoppeklokke ved henting 
av dyr. Viktig at Nortura presiserer hva vi mener.  

• Ønske om at det er samme sjåføren som kommer og henter dyr hvis det 
er mulig. 

• Sikker og rask levering bør være en gladsak.  

• Hvor ligger innsparingen i 30 mill på transport? 

• Kjøring fra Ringsaker til Tønsberg krever mye mer ressurser en tidligere. 
Kombilass var mer rasjonelt.  

• Er det tall på overtid på Tønsberg etter at det startet opp ? Innredningen 
der vi laster av grisen i Tønsberg fungerer ikke.  

• Hva er planene om småfeslakting i framtida i Innlandet? 

• Er det gjort sårbarhetsanalyse når vi samler slakting ? 

• Skryt til Geir Kristian 
 
 

Til oppfølging: 

(Saker som må følges opp/ikke svart ut) (Produsentnummer) 

Sjåfører som henter egg – stresser -ødelegger egg, 
ramper osv. Akkorden har gjort at det skjer mer uhell og 
skader. 

Magne Raastad 

For dårlig oppfølging på gris i området- gjøres for lite på 
tilførsler (ble gjort oppmerksom på møte at det er bare en 
rådgiver på Innlandet pr dags dato på gris) 

Ole Ensrud 

Får ikke opp kjøtt% eller slaktedata på gris på min side 
lenger.  

Lars Kr Haga 

Ønske om tur til Rudshøgda og sommersamling med Tine Kretsen 

  

Sak 5 Valg 

Kommentarer 
og synspunkt: • Etter instilling  

Endringer i 
forhold til 
innstilling: 

•  
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 Vinner av gavekort 2023 

Navn: Hans Gunstad 

Produsentnummer:  

E-post: 
ha-gun@online.no 
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